
Anmeldelse af kandidat til Danske Ældreråds bestyrelsesvalg 2025 

 

Udfyldes af de(t) indstillende ældre-/seniorråd ved næstformand: Elsa Bannebjerg……………………………………………………… (navn): 

Kandidatens navn, ældre-/seniorråd og mailadresse: 

 

 Rita Stokholm Vinding 

Ældrerådet Syddjurs  

risv@syddjurs.dk 

Indstilles af hvilke(t) ældre-/seniorråd? 

Ældrerådet Syddjurs 

 

Valgkreds: 3 

Kandidat til? (gerne flere krydser) 
 
a) Bestyrelse_X___ 
 
b) Stedfortræder_X_ 
 
 

 
Udfyldes af kandidaten selv:  
Hvem er jeg, hvilken position har jeg i ældrerådet, og hvorfor stiller jeg op til Danske Ældreråds bestyrelse (max 10 linjer): 

 

Jeg er formand for Ældrerådet Syddjurs og har været medlem af Danske Ældreråds bestyrelse siden 2021. Jeg genopstiller, fordi jeg stadig gerne vil bidrage til, at der bliver 

de bedst mulige vilkår inden for områder, som har betydning for seniorer og ældre. Det er faktisk ret mange, lige fra tilgængelighed og befordring over pleje og omsorg, det 

nære sundhedsvæsen og sygehuse til digitale udfordringer og løsninger. 

I den kommende periode skal vi bl.a. få ældreloven til at virke efter hensigten, herunder inspirere senior- og ældrerådene. Det samme gælder for loven om ældretilsyn og 

om lokalplejehjem. 

Jeg vil bringe problemstillinger og udfordringer ind i bestyrelsesarbejdet, som rådene i valgkredsen gør opmærksom på. Umiddelbart ser jeg, at vi skal være særligt 

opmærksomme på kvalitet i ældreplejen og hvordan der bliver arbejdet med forebyggelse og vedligeholdende træning, så seniorer og ældre kan leve godt og selvstændigt 

længst muligt. Derudover skal vi arbejde med sundhedsreformen. Her spiller det nære sundhedsvæsen og de midlertidige pladser en særlig rolle.  

Jeg ser også behov for skærpet opmærksomhed i forhold demens, herunder forebyggelse, udredning og behandling, men også støtte til pårørende.  

Jeg er 73 år, bor i Ugelbølle ved Rønde, er butiksuddannet, har senere taget eksamen i statskundskab og bl.a. arbejdet i HK Forbundets politisk-økonomiske sekretariat og i 

Jobcenter Syddjurs. Jeg har mange års erfaringer med organisatorisk arbejde og har været medlem af Rønde Byråd. 

  


